
Protokół Nr XVI/20 

z XVI sesji VIII kadencji Rady Gminy Dywity odbytej w dniu 25 lutego 2020 r.  

 w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Dywitach. 

 

Początek posiedzenia    - godz. 13:00 

Zakończenie     - godz. 15:20 

Lista obecności radnych   - zał. nr 1 

Lista pozostałych uczestników    - zał. nr 2 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Dywity p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak otworzyła XVI sesję 

Rady Gminy Dywity. Przywitała przybyłych na spotkanie p. Daniela Zadwornego – Wójta,  

p. Waldemara Szydlika – Sekretarza Gminy, p. Teresę Kuptel – Skarbnika Gminy, p. Andrzeja 

Abako  Starostę olsztyńskiego,  p. Antoniego Nikla  – Delegata Warmińsko Mazurskiej Izby 

Rolniczej oraz Pana Jacka Szydło – Radnego Powiatu Olsztyńskiego, sołtysów oraz 

mieszkańców gminy. Zgodnie z listą obecności stwierdziła quorum zdolne do podejmowania 

prawomocnych uchwał. Na stan 15 radnych ustawowego składu Rady w chwili otwarcia na 

sali znajdowało się 14 radnych. Lista obecności stanowi zał. nr 1 - 2 do protokołu.  

 

Przewodnicząca odczytała porządek sesji i poprosiła o wnoszenie ewentualnych wniosków. 

Brak wniosków 

 

W związku z powyższym porządek obrad był następujący: 

1. Otwarcie i ustalenie porządku sesji.  

2. Przyjęcie protokołu z XIV Sesji Rady Gminy Dywity. 

3. Informacja Wójta z pracy między sesjami. 

4. Uchwała w sprawie uchwalenia zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Dywity  na lata 2020 – 2027. 

5. Uchwała w sprawie uchwalenia zmiany w budżecie Gminy Dywity na 2020 r. 

6. Uchwała w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi i 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Dywity 

7. Uchwała w sprawie szczegółowych warunków i trybu przyznawania nagród za osiągnięcia 

w dziedzinie twórczości artystycznej, upowszechniania i ochrony kultury  

8. Uchwała w sprawie zamiaru przekształcenia Szkoły Podstawowej w Tuławkach poprzez 

obniżenie struktury organizacyjnej Szkoły Filialnej we Frączkach do struktury klas I – III 

z oddziałem przedszkolnym. 

9. Uchwała w sprawie partnerskiej współpracy pomiędzy Gminą Dywity a Miastem Bad 

Iburg położonym w powiecie Osnabrück, Niemcy 

10. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej na realizację zadania własnego Powiatu 

Olsztyńskiego. 

11. Przyjęcie planów pracy na 2020 r. i sprawozdań z 2019 r. Rady i Komisji Rady Gminy 

Dywity. 

12. Sprawy różne, interpelacje, wnioski i zapytania radnych. 

13. Zamknięcie obrad. 

 

Ad. 2. Przyjęcie protokołu z XV sesji Rady Gminy Dywity. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – Czy są uwagi lub pytania do 



protokołu? 

Brak uwag/pytań. 

p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – kto jest za przyjęciem protokołu 

z XV sesji Rady Gminy Dywity – bez czytania? 

Na sali znajdowało się 14 radnych. 

Za przyjęciem  - 14 radnych 

Przeciw   - 0 

Wstrzymało się - 0 

Za podjęciem zagłosowało - 14 radnych (tj. Renata Kaszubska, Tadeusz Bielicki, Sabina 

Robak, Bogusława Kamińska, Bogumiła Brewka, Magdalena Kilkowska, Krzysztof Kulas, 

Agnieszka Sakowska-Hrywniak, Urszula Derlacz, Janusz Jędrzejewski, Danuta 

Kryszałowicz, Zbigniew Glezman, Anna Sadrina – Ostrowska, Bogdan Rudnicki ) 

Protokół Nr XV/20 z sesji Rady Gminy Dywity z dnia 15-01-2020 r. został przyjęty. 

 

Ad. 3. Informacja Wójta z pracy między sesjami. 

- Agnieszka Sakowska-Hrywniak – oddaje głos P. Wójtowi  

-p. Wójt Daniel Zadworny w tym punkcie chciałbym oddać głos Panu Staroście. 

-p. Andrzej Abako – starosta Olsztyński – chciałem podziękować za współpracę pomiędzy 

dwoma samorządami oraz za współudział w zadaniu polegającym na udzieleniu pomocy 

finansowej na remont drogi Frączki – Gradki 

Odnośnie największej inwestycji drogowej tzw. dużej pętli to nie ma dobrych wiadomości, 

jesteśmy po przetargu i niestety kwota zarezerwowana w budżecie powiatu nie jest 

wystarczająca. 

Ciszę się że macie za zadanie zawiązanie partnerstwa w miastem Osnabrück, ja chciałbym 

zaprosić delegację do  Osnabrück aby zobaczyć jak ten partner wygląda.  

-p. Wójt Daniel Zadworny przedstawił informację w sprawie pracy między sesjami okresie od 

16 stycznia 2020 r. do 24 lutego 2020r. 

- Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – czy są pytania do informacji? 

Brak pytań 

 

Ad. 4. Uchwała w sprawie uchwalenia zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Dywity na lata 2020 – 2027. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – proszę p. Skarbnik o 

przedstawienie uchwały. 

- p. Teresa Kuptel – Skarbnik – omówiła uchwałę. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – czy są pytania? 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – Proszę o opinię komisję budżetu w sprawie uchwalenia 

zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Dywity na lata 2020 – 2027. 



- p. Urszula Derlacz – Komisja budżetu pozytywnie opiniuje Uchwałę.         

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – uchwałę w sprawie uchwalenia 

zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Dywity na lata 2020 – 2027, poddaję 

pod głosowanie. 

Na sali znajdowało się 14 radnych. 

Za podjęciem zagłosowało radnych   - 14 

przeciw      - 0 

wstrzymało się od głosu    - 0 

Za podjęciem zagłosowało - 14 radnych (tj. Renata Kaszubska, Tadeusz Bielicki, Sabina 

Robak, Bogusława Kamińska, Bogumiła Brewka, Magdalena Kilkowska, Krzysztof Kulas,  

Agnieszka Sakowska-Hrywniak, Urszula Derlacz, Janusz Jędrzejewski, Danuta 

Kryszałowicz, Zbigniew Glezman, Anna Sadrina – Ostrowska, Bogdan Rudnicki ) 

Uchwała w sprawie uchwalenia zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Dywity  na lata 2020 – 2027 została podjęta i zarejestrowana pod Nr XVI/159/20 – 

stanowi zał. nr 3 do protokołu. 

 

Ad. 5. Uchwała w sprawie uchwalenia zmian w budżecie Gminy Dywity na 2020 r. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – proszę p. Skarbnik o 

przedstawienie uchwały. 

- p. Teresa Kuptel – Skarbnik – omówiła uchwałę 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – czy są pytania? 

Brak pytań. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – Proszę o opinię komisję budżetu w sprawie uchwalenia  

zmian w budżecie Gminy Dywity na 2020 r. 

- p. Urszula Derlacz – Komisja budżetu pozytywnie opiniuje Uchwałę.         

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – Uchwałę w sprawie uchwalenia zmiany budżetu Gminy 

Dywity na 2020 r. poddaję pod głosowanie. 

Na sali znajdowało się 14 radnych. 

Za podjęciem zagłosowało radnych   - 14 

przeciw      - 0 

wstrzymało się od głosu    - 0 

Za podjęciem zagłosowało - 14 radnych (tj. Renata Kaszubska, Tadeusz Bielicki, Sabina 

Robak, Bogusława Kamińska, Bogumiła Brewka, Magdalena Kilkowska, Krzysztof Kulas, 

Agnieszka Sakowska-Hrywniak, Urszula Derlacz, Janusz Jędrzejewski, Danuta 

Kryszałowicz, Zbigniew Glezman, Anna Sadrina – Ostrowska, Bogdan Rudnicki ) 

 

Uchwała w sprawie uchwalenia zmiany w budżecie Gminy Dywity na  

2020 r. została podjęta i zarejestrowana pod Nr XVI/160/20 – stanowi zał. nr 4 do 

protokołu. 



 

Ad. 6. Uchwała w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi i 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Dywity 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – projekt uchwały omawiany był 

na komisjach. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – czy są pytania? 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – proszę p. przewodniczącą 

Komisji Społecznej o odczytanie uzasadnienia do uchwały. 

- p. Sabina Robak – Przewodnicząca Komisji Społecznej odczytała uzasadnienie. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – proszę o opinię. 

- p. Sabina Robak – Przewodnicząca Komisji Społecznej pozytywnie opiniuje uchwałę 

 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – Uchwałę w sprawie przyjęcia 

programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi i zapobiegania bezdomności zwierząt na 

terenie Gminy Dywity poddaję pod głosowanie. 

 

Na sali znajdowało się 14 radnych.  

Za podjęciem zagłosowało radnych   - 14 

przeciw      - 0 

wstrzymało się od głosu    - 0 

Za podjęciem zagłosowało - 14 radnych (tj. Renata Kaszubska, Tadeusz Bielicki, Bogusława 

Kamińska, Bogumiła Brewka, Magdalena Kilkowska, Krzysztof Kulas, Dorota Pszczoła, 

Agnieszka Sakowska-Hrywniak, Urszula Derlacz, Janusz Jędrzejewski, Danuta 

Kryszałowicz, Zbigniew Glezman, Anna Sadrina – Ostrowska, Bogdan Rudnicki ) 

 

Uchwała w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi i 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Dywity została podjęta 

i zarejestrowana pod Nr XVI/161/20 – stanowi zał. nr 5 do protokołu. 

 

Ad. 7. Uchwała w sprawie szczegółowych warunków i trybu przyznawania nagród za 

osiągnięcia w dziedzinie twórczości artystycznej, upowszechniania i ochrony kultury.  

 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – projekt uchwały był omawiany 

na komisjach.  

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – czy są pytania? 

Brak pytań. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – proszę p. przewodniczącą 

Komisji Społecznej o odczytanie uzasadnienia do uchwały. 

- p. Sabina Robak – Przewodnicząca Komisji Społecznej odczytała uzasadnienie. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – Proszę o opinię komisję Społeczną.  

- p. Urszula Derlacz – Komisja budżetu pozytywnie opiniuje Uchwałę.         



- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – Uchwałę w sprawie szczegółowych warunków i trybu 

przyznawania nagród za osiągnięcia w dziedzinie twórczości artystycznej, upowszechniania i 

ochrony kultury poddaję pod głosowanie. 

 

Na sali znajdowało się 14 radnych. 

Za podjęciem zagłosowało radnych   - 14 

przeciw      - 0 

wstrzymało się od głosu    - 0 

Za podjęciem zagłosowało - 14 radnych (tj. Renata Kaszubska, Tadeusz Bielicki, Sabina 

Robak, Bogusława Kamińska, Bogumiła Brewka, Magdalena Kilkowska, Krzysztof Kulas,  

Agnieszka Sakowska-Hrywniak, Urszula Derlacz, Janusz Jędrzejewski, Danuta 

Kryszałowicz, Zbigniew Glezman, Anna Sadrina – Ostrowska, Bogdan Rudnicki ) 

 

Uchwała w sprawie szczegółowych warunków i trybu przyznawania nagród za 

osiągnięcia w dziedzinie twórczości artystycznej, upowszechniania i ochrony kultury  

została podjęta i zarejestrowana pod Nr XVI/162/20 – stanowi zał. nr 6 do protokołu. 

 

Ad. 8. Uchwała w sprawie zamiaru przekształcenia Szkoły Podstawowej w Tuławkach 

poprzez obniżenie struktury organizacyjnej Szkoły Filialnej we Frączkach do struktury 

klas I – III z oddziałem przedszkolnym. 

 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – projekt uchwały był omawiany 

na komisjach.  

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – proszę p. przewodniczącą 

Komisji Społecznej o odczytanie uzasadnienia do uchwały. 

- p. Sabina Robak – Przewodnicząca Komisji Społecznej odczytała uzasadnienie. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – czy są pytania? 

-p. B. Kamińska – pragnę wyrazić zaniepokojenie sposobem w jaki ta sprawa zostaje 

przedstawiona wszystkim, ponieważ ani radni a rodzice nie zostali wcześniej poinformowani 

o pracach nad projektem takiej uchwały, 10 lutego było posiedzenie komisji społecznej, nikt z 

pracowników urzędu nie powiedział, że trwają prace nad taką uchwałą. Rodzice złożyli 

wniosek do Wójta oraz do p. dyrektora o poważne traktowanie oraz informowanie na bieżąco 

o działaniach podejmowanych wobec szkoły. Nie zgadzam się z uzasadnieniem gdzie szkoła 

w Tuławkach opisana jest w samych superlatywach. Mama zastrzeżenie do wyliczeń 

finansowania szkoły, które zostały przedstawione, uważam że było to nie rzetelne wobec tego 

proszę o przygotowanie rzetelnego wyliczenia funkcjonowania klas 0-3 i 4-6. 

-p. Wójt – w sprawie uszczegółowienia ta uchwała brzmi w sprawie zamiaru przekształcenia 

Szkoły Podstawowej w Tuławkach poprzez obniżenie struktury organizacyjnej Szkoły 

Filialnej we Frączkach do struktury klas I – III z oddziałem przedszkolnym, tu mamy w 

samym tytule wiele istotnych informacji, które można odnieść do tego co Pani radna mówi. 

Ta uchwała otwiera całą procedurę dyskusji na temat tego zamiaru i tego czym ten zamiar 

może się skończyć. Uwaga dotycząca  że radni czy rodzice nie wiedzieli o tym jest moim 

zdaniem nie zasadne, dlatego, że uruchamiamy dopiero ten proces, według tej uchwały Wójt 

ma czynności wykonawcze, ja jestem zobowiązany aby mieszkańców poinformować o tym 



zamiarze. Jeżeli uchwała zostanie podjęta to kolejną czynnością jest poinformowanie 

rodziców, a potem dyskutować z Państwem jakie to są skutki czy finansowe, merytoryczne, 

społeczne. O samym tym przedsięwzięciu czy idei mówi się niejednokrotnie na wielu 

komisjach, więc nie jest to temat dla radnych nowy. To nie znaczy że zupełnie chcemy 

likwidować tą szkołę, gdybyśmy tak myśleli to nie remontowalibyśmy salki gimnastycznej. 

Chcemy działać racjonalnie i rozsądnie. Pani skarbnik wstępnie przekazała, że szkoła kosztuje 

ponad 800 tys. za 27 uczniów z czego to 10 to zerówka. Szkoła we Frączkach kosztuje cztery 

razy drożej w sensie utrzymania na ucznia niż w szkole w Dywitach. Ubolewam nad tym że 

dzieci ze szkoły we Frączkach nie jedzą obiadów, ale to już organizacja wewnętrzna struktury 

organizacyjnej.  

-p. Z. Glezman –Panie Wójcie ja Ad Vocem, chciałem zauważyć, że koleżanka zauważyła 

tylko niefortunność kalendarza zdarzeń, czyli powstała uchwała, doskonale rozumiem 

koleżankę i jej niepokój, że wcześniej nic nie zostało skonsultowane, a nawet zamiary takie 

nie zostały ujawnione. Gdyby to wcześniej tak myślę, było to skonsultowane z nami czy 

rodzicami teraz nie musielibyśmy mówić o tych faktach.  

-p. Wójt - Termin podjęcia tej uchwały nie jest przypadkowy bo wynika z ustawy, jakby 

minął ostatni dzień lutego to ta dyskusja byłaby bezprzedmiotowa. Żeby cokolwiek coś z tym 

zrobić to uchwałę musimy podjąć do końca lutego. Wielokrotnie ten temat był poruszany na 

komisjach  przez radnych.  

-p. B. Rudnicki  - do kiedy jako rada musielibyśmy podjąć uchwałę o tym czy likwidujemy 

bądź nie likwidujemy tych klas? 

-p. Wójt - Konkretnie nie odpowiem, jest P. kierownik to bardzo proszę o wskazanie terminu  

-p. M. Dziemidowicz – zazwyczaj dyrektor nad projektem organizacyjnym zaczyna pracę w 

marcu do końca kwietnia i przedstawić organowi prowadzącemu i kuratorowi do 

zaopiniowania, dobrze by było znać pierwsze decyzje, aby zorganizować się do rozpoczęcia 

roku szkolnego. Jeśli rada wyrazi takie życzenie może podjąć uchwałę, która niej jest potem 

nikomu przekazywana, aczkolwiek taka uchwała nie jest wymagana do podjęcia. Jeżeli opinia 

kuratora będzie pozytywna i rodzice również nie będą mieli nic przeciwko temu to wówczas 

zmieniamy strukturę.  

- p. A. Sadrina-Ostrowska – korzystając z okazji że jest P. dyrektor szkoły w Tuławkach, 

chciałabym prosić żeby w jakiś sposób obiady dla dzieci dowozić. 

-p. Mariola Christow – Soroka – niestety dzieci z Frączek nie jedzą obiadów a to z tego 

powodu, że nikt nie dysponuje samochodem, który by spełniał warunki sanepidu. 

Zorganizowanie obiadów na miejscu wiąże się z dodatkowymi kosztami. 

- p. A. Sadrina-Ostrowska – jak do tej pory był catering i te obiady były dowożone. 

-p. Mariola Christow – Soroka – były dowożone samochodem, który spełniał wymagania a 

ten samochód miała ajentka, która nie prowadzi już stołówki w Tuławkach. Wcześniej były 

dowożone obiady, ale dzieci zrezygnowały bo były kiepskiej jakości. Niejednokrotnie 

zwracałam się z prośbą o dowożenie i niestety nie mamy takiego samochodu. 

- p. M. Kilkowska – mam dwa tematy do poruszenia, jeden to jest wniosek: niezależnie od 

tego czy były by klas 0-3 czy 0 – 6  obowiązkiem gminy jaki i Pani dyrektor jest zapewnienie 

wszystkim dzieciom równego traktowania, co za tym idzie dostarczania obiadów i naszym 

zadaniem jako radnych jest pochylenie się nad tym tematem. Duga sprawa: rzeczywiście że 

temat szkoły filialnej we Frączkach był nie jednokrotnie poruszany i przyczynkiem do tej 

dyskusji stała się nasza wizja wyjazdowa kiedy zostaliśmy postawieni przed faktem w jakich 

warunkach dzieci przez ostatnie kilkanaście lat odbywają lekcje w-f. Rzeczywiście ten temat 

został wywołany przez radnych i tu przyznaję rację p. Wójtowi, dlatego że to z czym się 



spotkaliśmy czyli stan zastany sali gimnastycznej to była jedna wielka katastrofa, i w wyniku 

rozmów pomiędzy sobą czy spotkaniach radnych i komisjach była decyzja żeby podjąć 

remont sali. Spotkanie komisji ostatnio było i ten temat z racji dzisiejszej sesji został nam 

uchwałą przedstawiony i muszę przyznać że ze zdziwieniem po pytaniu P. Rudnickiego 

uzyskawszy odpowiedź od Pani kierownik okazuje się, że to nie jest do końca tak, że my 

podejmując dzisiaj tą uchwałę i ten zamiar tak naprawdę decydujemy dzisiaj nad tym, czy ten 

oddział ma funkcjonować czy nie i w jakiej formie, bo okazuje się że wystarczy podjęcie 

takiego zamiaru i jeśli będzie pozytywna opinia kuratora, to tak naprawdę my jako radni nie 

mamy żadnego pola manewru i decyzji w tej sprawie. Czy ja dobrze rozumiem co nam 

zostało przekazane?  

-p. M. Dziemidowicz – ja Państwa informuję jak po kolei wygląda procedura, natomiast tak 

jak Pan Wójt powiedział że Państwo będziecie dyskutować, że będą prowadzone rozmowy z 

rodzicami i nikt nie zostanie pominięty, a to Państwo decydujecie czy ta uchwała potem 

będzie miała swój wymiar 1 września namacalny. Ja jako kierownik nie decyduję o tym czy 

zostanie zmieniona struktura czy nie, ja tylko przygotowuję akty prawne a wy podejmujecie 

decyzję. 

- p. M. Kilkowska – Moje pytanie brzmi: czy po podjęciu dzisiejszej uchwały intencyjnej 

Radni Gminy Dywity będą podejmować jeszcze jakąkolwiek uchwałę, która miałaby ten 

zamiar dzisiejszy ewentualnie potwierdzić.  

-p. M. Dziemidowicz – jest Pani prawnik na sali i bym poprosiła o ustosunkowanie się do 

pytania.  

-p. R. Kaszubska – czekamy na to co powie Pani prawnik, ale myślę, że to dzielenie włosa na 

czworo, dlatego że wszyscy radni co do tego że czworo uczniów w tej szkole jest 

bezsensowne to chyba nikt z radnych nie ma wątpliwości dlatego też jeżeli zamiar stanie się 

faktem jakby należy debatować na tym jakie to są koszty a o tych kosztach Pani skarbnik nam 

mówiła. Można jeszcze raz zrobić misję i te sprawy finansowe jeszcze raz przejrzeć. Jeżeli 

poprawimy warunki dzieciom wczesnoszkolnych to chyba nie stanie się nic złego. Sztuczne 

utrzymywanie uczniów to kosztuje dużo i w związku z tym jeżeli nie podejmiemy decyzji to 

kolejne lata będziemy w to brnęli. Ja rozumiem Panią Kamińską, że walczy w interesie 

swoich mieszkańców.  

- p. Z. Glezman – chciałem zauważyć że mówimy o dwóch różnych sprawach po pierwsze 

mówimy o faktach ekonomicznych i osobowych, po drugie co z tym dalej zrobić? W tej 

chwili podejmujemy uchwałę i nasze pytanie jest proste, czy tutaj już na tym etapie 

decydujemy o tym że ta szkoła jest nie ekonomiczna, padają pewne fakty do efektów tej 

uchwały w nawiązaniu do tego że mamy etap, który został nam przygotowany przez Wójta i 

urząd gminy, my nie jesteśmy zapoznani z żadnymi faktami więc budzi to niepokój, forma 

przygotownia tej uchwały, nie same fakty. 

-p. D. Kryszałowicz – ja akurat zgadzam się z uzasadnieniem do tej uchwały i to zgadzam się 

nie ze względów finansowych, ale ze względu na warunki w jakich uczniowie będą się uczyć. 

Za przyjęciem tej uchwały będę głosowała natomiast ja myślę, że rodzicom z Frączek jest 

wyraźne zapewnienie że zmiana struktury organizacyjnej szkoły nie będzie prowadziła do 

likwidacji szkoły. Bo takie są obawy rodziców, ażeby rozwiać obawy rodziców to myślę że to 

nie może być tylko zapewnienie rady tylko jak apelowałam podczas komisji i nadal apeluję 

do Pani dyrektor o lepszą komunikację z rodzicami z Frączek. Pani dyrektor zadeklarowała 

rozmowy z rodzicami przedstawienie im jak będzie wyglądała sytuacja ich dzieci.  

- p. M. Kilkowska – nawiązując do wypowiedzi P. radnej Kryszałowicz ja również zgadzam 

się z uzasadnieniem tej uchwały, natomiast chciałaby dzisiaj uzyskać informację za czym ja 



jako radna głosuję i na co wpłynie mój głos oraz o poważne potraktowanie rodziców i 

również o ustosunkowanie się przez dyrekcję do prośby, która zaistniała podczas komisji 

gdzie żeby wyrównywać zasady funkcjonowania szkół na terenie gminy poprzez to żeby 

świetlica w Tuławkach funkcjonowała w taki samych godzinach w jakich funkcjonują 

świetlice w innych szkołach, bo z tego co zostało nam przekazane, to jedyna szkoła gdzie 

świetlica nie funkcjonuje w takich samych godzinach, tzn. krócej. Co również jest problemem 

dla rodziców przy odbiorze. Było by dobrze abyśmy usłyszeli takie zapewnienie że jest to 

wykonalne skoro mamy poczynić oszczędności finansowe to nic nie szkodzi aby poprawić 

funkcjonowanie szkoły w Tuławkach i to jest mój główny wniosek do dzisiejszej dyskusji.  

- p. S. Robak – my powielamy nasze dyskusje, które odbyły się na komisji, gdy podejmiemy 

uchwałę intencyjną gdzie Wójt i rada gminy otrzyma furtkę do takich rozmów to się wszystko 

zadzieje a naszym zadaniem będzie ewentualnie monitorować te działania, proszę panią 

przewodniczącą zanim zaopiniujemy tą uchwałę przed podjęciem głosowania, aby przeczytać 

jej dokładną treść tam jest mowa o tym do czego uchwała zobowiązuje wójta gminy.  

-p. Helena Ejświł – Ostrowska – Radca Prawny - Ustawa prawo oświatowe opisuje procedury 

jakie są związane z likwidowanie, tworzeniem i przekształcaniem szkól jest też przepis, że 

mogą być tworzone filie natomiast żadne procedury nie są wymagane w sprawie kiedy filia 

szkoły jest przekształcana lub tworzona, te procedury nie obowiązują. Jeżeli chodzi o 

przekształcenie filii to nie stosujemy procedur które są przewidziane ustawą dla 

przekształcania szkoły, więc nawet ta uchwała intencyjna nie musiała być podejmowana 

została przez Wójta Państwu przedstawiona jako że rada może podejmować uchwały we 

wszystkich sprawach dotyczących gminy. Tak samo może ona być postawiona w sytuacji 

jeżeli będą przeprowadzone rozmowy.  

- p. Wójt - dziękuję za wyjaśnienie, my wykraczamy poza przepis, czyli zarzut, że ktoś czegoś 

nie wiedział nie może się ostać, bo my robimy więcej niż powinniśmy. Zdawałem sobie 

sprawę, że tej uchwały w ogóle nie powinno być aby zmienić strukturę organizacyjną, ale 

żeby wszyscy wiedzieli co robimy to właśnie jest ta uchwała. Kolejna część procedury też nie 

musi być, ale być może trzeba będzie taką uchwałę podjąć.  

-p. M. Kilkowska mam dwa wnioski: jeśli jest tak jak powiedziała Pani Radca prawny, że my 

nie musimy przegłosowywać takiej uchwały, to w związku  z tym że ta uchwała jest na sesji 

chciałabym żeby radni podjęli dzisiaj decyzję czy wycofujemy tą uchwałę z głosowania czy 

też zobowiązujemy się  i tym samym Pan Wójta do tego, że podejmiemy drugą uchwałę jeśli 

przegłosujemy uchwałę intencyjną wtedy wnioskowała bym o to aby podjąć uchwałę 

deklaratoryjną o zakończeniu procesu, po pełnych konsultacjach ze ścisłym udziałem komisji  

społecznej żeby później nie było wątpliwośći jak ma funkcjonować szkoła. 

-p. A. Sakowska – Hrywniak - chciałam zapytać Pana Wójta, czy Pan Wójt może złożyć taką 

deklarację dla radnych, że będziemy procedować uchwałę przekształcenia szkoły filialnej we 

Frączkach. 

-P. Wójt – co do treści tej kolejnej uchwały, bo rozumiem że intencja Państwa  jest taka żeby 

kolejną uchwałę podjąć, nie przesądzam jak będzie się ta uchwała nazywać ta uchwała 

wykracza trochę poza procedurę prawną, ciężko teraz powiedzieć że ona będzie się nazywać 

w sprawie przekształcenia bo Wojewoda może ją uchylić bo rada rada gminy takiej uchwały 

nie może podejmować, ja mogę zagwarantować że podejmiemy uchwałę, która podsumuje 

proces, który dziś rozpoczynamy i Państwo wyrazicie tą uchwałą opinię. 

-p. M. Kilkowska – jeśli my nie mamy obowiązku głosowania tej uchwały intencyjnej w 

zamiarze przekształcania, likwidacji czy tworzenia placówek które są filiami to w takim razie 

skoro nie mamy obowiązku to po co to robimy. Druga sprawa jest taka że jeśli już 



zdecydujemy się podjąć taką uchwałę to ja bym prosiła żeby jednak później zakończyć ten 

cały proces, żebyśmy my brali aktywnie udział, żeby zapewnić rodziców że nic się nie 

zadzieje bez wiedzy i zgody wszystkich stron. Chodzi mi żeby dzisiaj padła deklaracja ze 

wszystkich stron w tym radnych oraz Pana Wójta że nic pomiędzy tą dzisiejszą uchwałą a tą 

następną nic się nie zadzieje.  

-p. Wójt – jeżeli Państwo macie wolę aby podjąć jeszcze jedną uchwałę kończącą ten proces, 

to jak najbardziej jest deklaracja z mojej strony , żeby taką uchwałę przygotować.   

-p. D. Kryszałowicz – ja jestem za tym, aby dzisiaj tę uchwałę o zamiarze dzisiaj 

przegłosować, ta uchwała jest pewną gwarancją dla mieszkańców Frączek że klasy 1-3 w tej 

szkole będą. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – Proszę o opinię komisję Społeczną. 

- p. S. Robak – Komisja Społeczna pozytywnie opiniuje Uchwałę.         

 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – Uchwałę w sprawie zamiaru przekształcenia Szkoły 

Podstawowej w Tuławkach poprzez obniżenie struktury organizacyjnej Szkoły Filialnej we 

Frączkach do struktury klas I – III z oddziałem przedszkolnym. 

poddaję pod głosowanie. 

 

Na sali znajdowało się 14 radnych. 

Za podjęciem zagłosowało radnych   - 12 

przeciw      - 1 

wstrzymało się od głosu    - 1 

Za podjęciem zagłosowało - 12 radnych (tj. Renata Kaszubska, Tadeusz Bielicki, Sabina 

Robak, Bogumiła Brewka, Magdalena Kilkowska, Krzysztof Kulas, Agnieszka Sakowska-

Hrywniak, Urszula Derlacz, Janusz Jędrzejewski, Danuta Kryszałowicz, Zbigniew Glezman, 

Anna Sadrina – Ostrowska) 

Przeciw – 1 radny (Bogusława Kamińska) 

Wstrzymało się od głosu – 1 radny (Bogdan Rudnicki) 

 

Uchwałę w sprawie zamiaru przekształcenia Szkoły Podstawowej w Tuławkach poprzez 

obniżenie struktury organizacyjnej Szkoły Filialnej we Frączkach do struktury klas I – 

III z oddziałem przedszkolnym została podjęta i zarejestrowana pod Nr XVI/163/20 – 

stanowi zał. nr 7 do protokołu. 

 

Ad. 9. Uchwała w sprawie partnerskiej współpracy pomiędzy Gminą Dywity a Miastem 

Bad Iburg położonym w powiecie Osnabrück, Niemcy. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – projekt uchwały był omawiany 

na Komisjach. Proszę o opinię komisję społeczną. 

- p. S. Robak  – komisja społeczna  pozytywnie opiniuje Uchwałę.   

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – czy są pytania? 

Brak pytań        

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – Uchwała w sprawie 



partnerskiej współpracy pomiędzy Gminą Dywity a Miastem Bad Iburg położonym w 

powiecie Osnabrück, Niemcy,  poddaję pod głosowanie. 

 

Na sali znajdowało się 14 radnych. 

Za podjęciem zagłosowało radnych   - 14 

przeciw      - 0 

wstrzymało się od głosu    - 0 

Za podjęciem zagłosowało - 14 radnych (tj. Renata Kaszubska, Tadeusz Bielicki, Sabina 

Robak, Bogusława Kamińska, Bogumiła Brewka, Magdalena Kilkowska, Krzysztof Kulas, 

Agnieszka Sakowska-Hrywniak, Urszula Derlacz, Janusz Jędrzejewski, Danuta 

Kryszałowicz, Zbigniew Glezman, Anna Sadrina – Ostrowska, Bogdan Rudnicki ) 

 

Uchwała w sprawie partnerskiej współpracy pomiędzy Gminą Dywity a Miastem Bad 

Iburg położonym w powiecie Osnabrück, Niemcy została podjęta i zarejestrowana pod 

Nr XVI/164/20– stanowi zał. nr 8 do protokołu. 

 

Ad. 10. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej na realizację zadania 

własnego Powiatu Olsztyńskiego. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – Projekt był omawiany na komisji, czy ktoś ma pytania? 

Brak pytań. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – proszę o opinię komisji 

budżetu. 

- p. Urszula Derlacz – komisja budżetu pozytywnie opiniuje Uchwałę. 

- p. Agnieszka Sakowska-Hrywniak – przewodnicząca Rady – Uchwała w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej na realizację zadania własnego Powiatu Olsztyńskiego poddaję pod 

głosowanie. 

Na sali znajdowało się 14 radnych. 

Za podjęciem zagłosowało radnych   - 14 

przeciw      - 0 

wstrzymało się od głosu    - 0 

Za podjęciem zagłosowało - 14 radnych (tj. Renata Kaszubska, Tadeusz Bielicki, Sabina 

Robak, Bogusława Kamińska, Bogumiła Brewka, Magdalena Kilkowska, Krzysztof Kulas, 

Agnieszka Sakowska-Hrywniak, Urszula Derlacz, Janusz Jędrzejewski, Danuta 

Kryszałowicz, Zbigniew Glezman, Anna Sadrina – Ostrowska, Bogdan Rudnicki ) 

 

Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej na realizację zadania własnego 

Powiatu Olsztyńskiego została podjęta i zarejestrowana pod Nr XVI/165/20 – stanowi 

zał. nr 9 do protokołu. 

 

Ad. 11. Przyjęcie planów pracy na 2020 r. i sprawozdań z 2019 r. Rady i Komisji Rady 

Gminy Dywity. 

 

Na wniosek radnych plany pracy jak i sprawozdania zostały umieszczone w programie esesja. 



Wniosek formalny o nie odczytywanie planów pracy i sprawozdań poddaję pod głosowanie 

Na sali znajdowało się 14 radnych. 

Za podjęciem zagłosowało radnych   - 14 

przeciw      - 0 

wstrzymało się od głosu    - 0 

Za podjęciem zagłosowało - 14 radnych (tj. Renata Kaszubska, Tadeusz Bielicki, Sabina 

Robak, Bogusława Kamińska, Bogumiła Brewka, Magdalena Kilkowska, Krzysztof Kulas, 

Agnieszka Sakowska-Hrywniak, Urszula Derlacz, Janusz Jędrzejewski, Danuta 

Kryszałowicz, Zbigniew Glezman, Anna Sadrina – Ostrowska, Bogdan Rudnicki ) 

 

Ad. 12. Sprawy różne, Interpelacje, wnioski i zapytania radnych. 

 

-p. Z. Glezman – składa trzy interpelację bez odczytania oraz jeden wniosek.  

-p. B. Kamińska - wniosek formalny o organizowanie spotkania  oficjalnego z rodzicami 

szkoły filialnej we Frączkach w celu wypracowania wspólnego stanowiska. Również proszę o 

przygotownie rzetelnego zestawienia faktycznych kosztów funkcjonowania szkoły. 

-p. Teresa Kuptel - Odnośnie rzetelnego przygotowania to bardzo bym prosiła aby Pani radna 

takich słów nie używała ponieważ wszystkie dane które Państwu przedstawiłam zrobiłam na 

podstawie sprawozdania jakie zostało złożone do RIO i to jest naprawdę rzetelne. 

Kilkowska – mam wniosek a raczej pytanie, w związku ze zmianami przepisów dotyczących 

systemów zagospodarowywania odpadami komunalnymi oraz podjęciem uchwały na 

poprzedniej sesji o opłatach  za zagospodarowywanie odpadów czy przewidziano zakup 

odpowiednich pojemników dla instytucji, szkół, przedszkoli. Mój wniosek  

-B. Brewka – prośba w imieniu sołtysów zbiorowym koszeniem chciałabym wiedzieć czy 

będzie to wdrożone. 

Przewodnicząca zamknęła XVI/20 Sesję Rady Gminy Dywity. 

 

 

 

 

Protokołowała:       Przewodnicząca Rady 

 

 Iwona Baka                                 Agnieszka Sakowska-Hrywniak 

 

 


